
Zápis č. 2/2024 

z jednání Komise pro místní Agendu 21 dne 27. 2. 2024 

  

Přítomni: předseda komise: Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D. 

členové komise: František Homolka, Alena Kejzarová, Tina Honsejková, Ivana Hujerová   

hosté: Mgr. Jan Hruška, Adam Lenert, MBA 

 

Celkem bylo jednání přítomno 7 účastníků. 

 

Program jednání:  

 Akční plán místní Agendy 21 na rok 2024, 

 participativní rozpočet pro rok 2024, 

 platforma pro participativní rozpočet a definice základních parametrů, 

 příprava statutu osadních výborů, 

 různé. 

Schválení programu: bez námitek 

Průběh jednání 

Akční plán místní Agendy 21 na rok 2024 
Předseda komise představuje nové body v plánu progrese: 

 přijetí statutu osadních výborů a jejich opětovné ustanovení, 

 prohloubení spolupráce Statutárního města Liberec a Technické univerzity Liberec 
(připojení předsedy komise pro Smart City), 

 (spolu)uspořádání akce Zažít město jinak, 

 kampaň Zdravá záda pro zaměstnance úřadu 
(zajistit zpětnou vazbu od zaměstnanců úřadu).  

 

P. Hujerová představuje Akční plán na rok 2024 Libereckého kraje, plán mají rozdělený na dvě sekce. První 

sekce bude pro zaměstnance úřadu, druhá bude směrem k veřejnosti. Plánují spolupráci s TUL v rámci tvorby 

videí pro zdravotnictví, školení k použití AED apod.  

 

Komise schvaluje Akční plán pro rok 2024. Materiál půjde 5. 3. 2024 ke schválení do rady města a poté jako 

informace dne 21. 3. 2024 do Zastupitelstva města. Dokument se NSZM předkládá do konce března.  

 

Pravidla a harmonogram pro participativní rozpočet 2024  

Náměstek Jan Hruška opět předkládá komisi dokument Pravidla a harmonogram pro participativní rozpočet 

2024. Na základě diskuze s radou města navrhuje úpravu pravidel participativního rozpočtu v roce 2024. 

K úpravě došlo v sekci pravidla pro charakter návrhů, kde přibylo pravidlo: „Návrhy navazující na v minulosti 

vítězné projekty participativního rozpočtu je možné znovu přihlásit nejdříve ve třetím ročníku od posledního 

vítězného hlasování.“ Dále v letošním ročníku budou sbírána data o hlasujících (bydliště, vztah k městu).  

 
Předseda komise doporučuje, aby u sběru dat nebylo příliš otázek, aby nedošlo k odrazování občanů od 

hlasování. 

 

P. Lenert děkuje za úpravu pravidel. Upozorňuje na důležitost získávání dat pro zpětnou komunikaci s cílovou 

skupinou občanů. Dále hovoří o identifikaci hlasujících, má zájem aby se hlasování účastnili převážně občané 

města Liberce nebo alespoň osoby, které mají k městu vazbu (ve městě pracují, žijí, studují).  

 

Předseda komise hovoří o každoročních úpravách pravidel a vylepšování participativního rozpočtu města 

Liberce.  



 

Komise schvaluje předložené úpravy.  

 
Platforma pro participativní rozpočet a definice základních parametrů 

Předseda komise společně s p. náměstkem Hruškou představují ideální požadavky na novou platformu pro 

participativní rozpočet (fungující nejdříve od roku 2025). Uvádějí, že tyto požadavky jsou ideálním řešením a 

budeme se mu snažit co nejvíce přizpůsobit. Požadavky na platformu jsou následující: 

 je uživatelsky přívětivá na počítači i v mobilu, 
 zástupci města mohou snadno upravovat obsah, 
 jsou sbírány kontaktní údaje od navrhovatelů a hlasujících pro potřeby zpětné komunikace, 
 musí vyhovovat požadavkům GDPR a vlastníkem osobní údajů je Statutární město Liberec, 
 navrhovatelé mohou podávat návrhy, 

o zajištění, že návrhy mohou podávat pouze občané města, 
o vkládání textu, obrázků i příloh (například rozpočet ve formátu xlsx nebo pdf), 
o je zaznamenán čas podání návrhu, 
o návrhy jsou uloženy ve vhodné podobě pro sdílení s odbory magistrátu a pozdější prezentaci, 

 hlasovatelné návrhy je možné prezentovat ve formě textu, obrázků či interaktivní mapy, 
 občané mohou hlasovat o návrzích, 

o zajištění, že každý hlasující může hlasovat pouze jednou, 
o identifikace hlasujících proběhne až po hlasování, 
o je možné udělovat pozitivní i záporné hlasy, 
o záporné hlasy je možné využít až po využití daného počtu kladných hlasů, 
o případná možnost udělovat přesný počet hlasů podle kategorie projektů, 
o hlasy jsou exportovány a koordinátor participativního rozpočtu je má k dispozici nejpozději do 

24 hodin po ukončení hlasování, 
o spolu s hlasováním jsou sbírány i podněty od hlasujících, 

 vítězné návrhy jsou evidovány, 
o návrhy jsou zakresleny v interaktivní mapě, 
o pravidelně je aktualizován stav jejich realizace. 

 

P. Hruška zmiňuje finanční náklady těchto platforem. Předseda uvádí, že i nadále bude fungovat možnost off-

line hlasování. P. Lenert hovoří o možnosti newsletteru pro možnosti další komunikace, dále uvádí důležitost 

webové stránky – jako přiklad uvádí web menime.olomouc.cz, kde používají i interaktivní mapu. V rámci těchto 

řešení by měla proběhnout diskuze k webům a jejich sjednocení ve spolupráci s komisí Smart City pro odborné 

doporučení.  

 

Příprava statutu osadních výborů 

Proběhlo 7. jednání pracovní skupiny. Cesta institucionalizace povede nejspíše přes komise rady. Jakmile, bude 

statut dokončen, dojde ke schůzce se stávajícími osadními výbory.  

 

Různé 

Předseda komise informuje, že do budoucna bude osloven zástupce z TUL a pozván jako host na jednání komise 

(viz prohloubení spolupráce s TUL).  

 

 

Termín příštího jednání komise bude 25. 6. 2024 (zasedací místnost 209) v 8.30.  

 

Zapsala: Bc. Lucie Vašková  Mgr. Lukáš Hájek, M.A., Ph.D. 

tajemnice komise předseda komise 


